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KÖK

                   
                         İSİM KÖKÜ                                                                            FİİL KÖKÜ
“-mak, –mek” mastar eklerini,
“-ma. –me” olumsuzluk eklerini
“-yor” şimdiki zaman kipini alan köklerdir.
İş, durum ve oluş bildiren sözcüklerin anlamlı en küçük parçasıdır.

GÖVDE
Yapım eki almış tüm sözcükler gövdedir.
Örnek:      Kök              Gövde
                 Göz           Gözlük
            Çicek          Çiçekçi
                
Örnek:   Gül- , gül    Yaz- , yaz  Savaş-, savaş   Boya-,boya  …
*Bana bir demet gül verdi.        *Bu duruma çok güldüm.
                            isim kökü                                                           fiil kökü
UYARI!
                                Bazı kökler hem fiil hem isim kökü olabilir.
                                    Bu köklere ortak kök denir. 
Örnek:      
  kalem           *kalem-mek
  isim kökü            *kalem-me    
                         *kalem-yor

“-mak, –mek” mastar eklerini,
“-ma. –me” olumsuzluk eklerini
“-yor” şimdiki zaman kipini
almayan isim ve isim soylu sözcükler şeklindeki köklerdir.





Örnek:      
  Yürü-           *yürü-mek
  fiil kökü            *yürü-me    
                       *yürü-yor










YAPISINA GÖRE SÖZCÜKLER




               BASİT SÖZCÜK                           TÜREMİŞ SÖZCÜK                      BİRLEŞİK SÖZCÜKYapım eki almamış sözcüklerdir. *Çekim eki almış veya almamış tüm sözcükler basit sözcüklerdir. 
Örnek: 
    Elma, yapmak, ağaç, gidiyorum, kalemler… 
İki sözcüğün birleşmesiyle oluşan bir varlığı ya da kavramı karşılayan sözcüklerdir.
Örnek:
 Çanakkale, ayçiçeği, çekyat, açıkgöz, mirasyedi, anlatabilmek… 
Yapım eki almış sözcüklerdir.
Örnek:
 Silgi, akıllı, yazlık, tuzlu,
yazar, gözlemek… 

UYARI! 
Yapım eki sözcüğün türünü belirler.  
Örnek: 
      Sat   -   ıcı  
      Fiil kökü       Yapım eki

            türemiş isim








Türkçe Öğretmeni
Metin KURT



	
